
2. OSEBEK 

OSEBEK je stavčni člen, ki nam pove, KDO ali KAJ je 

tisti/tisto, ki nekaj dela oz. s katerim se nekaj dogaja. 

Podčrtamo ga z eno ravno črto. Vprašalnica za osebek je 

KDO ali KAJ + povedek? 

PAZI! Osebek NI ISTO kot oseba! Vlogo osebka v stavku ima 

lahko tudi neka stvar, pojem … 

Primer: 

Oče koplje jamo. → KDO ali KAJ koplje? → Oče. 

Bager koplje jamo. → KDO ali KAJ koplje? → Bager. 

 

Moja sestra sije od sreče. → KDO ali KAJ sije? → Moja sestra. 

Sonce sije na vrt. → KDO ali KAJ sije? → Sonce. 

3. PREDMET 

PREDMET je stavčni člen, ki nam pove, na KOGA ali KAJ 

prehaja dejanje/dogajanje v stavku. Podčrtamo ga z dvema 

ravnima črtama). Vprašalnice za predmet so vse vprašalnice 

za stranske sklone (torej vse, razen za imenovalnik): 

KOGA ali ČESA + povedek? KOMU ali ČEMU + povedek? 

KOGA ali KAJ + povedek? O KOM ali O ČEM + povedek? 

S KOM ali S ČIM + povedek? 

PAZI! Predmet kot stavčni člen NI ISTO kot predmet (stvar) 

v vsakdanji govorici! Vlogo predmeta v stavku ima lahko 

tudi neka oseba, pojem … 

Primer: 

Mama umiva lase. → KOGA ali KAJ umiva? → Lase. 

Mama umiva dojenčka. → KOGA ali KAJ umiva? → Dojenčka. 


